
Vrcholy letošní atletické sezóny jsou za námi a mne mimořádně těší, že se nám podařilo navázat na úspěšné 
vystoupení našeho reprezentačního družstva na Mistrovství Evropy družstev v rumunské Kluži. 
Dva medailové úspěchy Jakuba Vadlejcha a Víti Veselého posunuly atletiku mezi úspěšné sporty Olympijských 
her v Tokiu. Čtyři zlaté a jedna stříbrná medaile na Mistrovství Evropy do 23 let v Talinnu nás katapultovaly 
na 3. místo medailové tabulky! Na mistrovství světa juniorů v Nairobi jsme získali zásluhou Honzy Doležálka 
a  Františka Doubka dvě zlaté medaile, které doplnila bronzem chodkyně Eliška Martínková. Právě tyto 
cenné kovy zařadily českou výpravu na desátou příčku medailového hodnocení národů. 
Děkuji všem, kteří se ve složité „covidové“ době dokázali na vrchol sezóny připravit a uspět.
Vážím si pořadatelů atletických soutěží, kteří v  letní sezóně uspořádali vše, co jsme si z  mistrovských 
i mezinárodních závodů naplánovali a umožnili tak našim atletům kvalitní závodní příležitosti.
Oceňuji soudržnost a loajalitu atletické rodiny, která přispěchala na pomoc hodonínské atletice a pro stadion 
zničený tornádem darovala téměř 1 mil. Kč. Věřím, že se nám společnými silami podaří stadion opravit 
a Mistrovství České republiky mužů a žen 2022 v Hodoníně uspořádáme.
Atletická sezóna stále pokračuje, a tak Vám přeji, ať si ji užíváte. 
Brzy odstartuje nový školní rok a my se musíme pokusit udělat vše, abychom děti, které strádaly zavřenými 
školami a lockdownem, vrátili k pravidelné pohybové aktivitě v našich oddílech a klubech a opět jim nabídli 
ztracenou sociální interakci s kamarády a kolegy atlety.

Hezké letní dny

Libor Varhaník 
předseda Českého atletického svazu
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SLOVO PŘEDSEDY•

Vážení čtenáři, dostává se k vám letošní čtvrté číslo Atletických listů. Téma měsíce se zabývá tentokrát 
vystoupeními české reprezentace na mezinárodních vrcholech v průběhu letní sezóny. Z jednání KAS 
vám přinášíme Moravskoslezský. Jako vždy si vás dovolím vyzvat, abyste nám neváhali napsat své 
obsahové i formální připomínky na pjelinek@atletika.cz. Nadále uvítáme i příspěvky, které obohatí naše 
rubriky, zejména blížící se výročí členů atletického hnutí do Kalendária, v  jehož rámci rádi zveřejníme 
i osobní gratulace.
Příjemné čtení přeje

Redakce AL

SLOVO REDAKCE
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Předsednictvo ČAS řídil předseda ČAS Libor Varhaník. *  P ČAS bylo informováno o změnách v nominaci na 
MU U18 v Brně. *  P ČAS zhodnotilo vystoupení reprezentace na ME U23 v estonském Tallinnu vzhledem 
zisku 5 medailí a celkovému 3. místu v hodnocení národů jako úspěšné. *  P ČAS ocenilo zisk stříbrných 
medailí závodníků E. Martínkové a  E. Kubelíka jakožto i  finálních umístění dalších závodníků a  vzalo 
hodnocení vystoupení reprezentace na ME U20 v estonském Tallinnu na vědomí. *  P ČAS vzalo na vědomí 
rozhodnutí Arbitrážní rady Českého atletického svazu ve věci odvolání proti rozhodnutí Předsednictva ČAS 
k přeřazení ŠAK Pardubice do III. pásma ve výběrovém řízení SpS na léta 2021-2024.* P ČAS schválilo 
realizaci projektu Pohybová gramotnost – Zdravý pohyb a zdravá strava. * P ČAS vzalo na vědomí informaci 
o přehledu povinných vyplněných údajů atletickými oddíly a kluby v Registru Českého atletického svazu. *  
P ČAS uložilo ředitelce ČAS v souladu se schválenými Pravidly pro stanovení finanční úplaty mezi AK a AO 
v roce 2021 zrealizovat podpis smlouvy o zpracování osobních údajů s těmi AK a AO, které naplnily všechny 
náležitosti tj. disponují 100 procenty relevantních osobních údajů svých členů. Dále uložilo místopředsedům 
ČAS informovat o neúplných údajích členů ČAS krajské atletické předsedy a atletické oddíly a kluby s cílem 
naplnit Stanovy ČAS a mít u všech členů v Registru ČAS relevantní a úplné údaje s termínem pro doplnění 
údajů do 30. září 2021. *  Předsednictvo ČAS podle ustanovení čl. III odst. 13 písm. d) a  čl. III odst. 
14 Stanov ČAS vyloučilo dnem 10. srpna 2021 atletické kluby SK Běžec Team, z.s. a  Sportovní klub 
Racers Club z ČAS. *  P ČAS schválilo přijetí nových atletických oddílů Atletika Pelhřimov, při Tělovýchovné 
jednotě Spartak Pelhřimov, z.s. /KAS Vysočina/ a Atletika TJ Sokol Havlíčkův Brod, při Tělocvičné jednotě 
Sokol Havlíčkův Brod /KAS Vysočina/. *  P ČAS podpořilo snahu o rekonstrukci povrchu hlavního stadionu 
v  Ostravě výměnou povrchu z  důvodu zajištění podmínek pro certifikaci stadionu WA a  konání soutěží 
WACT úrovně Gold a Silver. *  P ČAS schválilo změnu v nominaci v Mistrovství světa U20. *   

Karolína Farská

PŘEDSEDNICTVO•

ÚSPĚŠNÁ LETNÍ SEZÓNA ČESKÉ REPREZENTACE
Letní sezóna 2021 byla z  pohledu české reprezentace vskutku nabitá. Vše začalo na 1. lize mistrovství 
Evropy družstev v rumunské Kluži, kde naši atleti a atletky bojovali o návrat do elitní skupiny této soutěže. Po 
napínavém souboji s Běloruskem a Nizozemskem byla tato mise úspěšná, když naši dokázali zvítězit. Štafeta 
mužů na 4x400 metrů navíc ozdobila tento úspěch národním rekordem 3:02.42. Další primáty ve svých 
disciplínách přidali koulař Tomáš Staněk, oštěpařka Nikola Ogrodníková a sprinter Jan Jirka na dvoustovce. 
Nezklamaly ani další tradiční opory dálkař Radek Juška, čtvrtkařka Lada Vondrová a Kristiina Mäki na pětce. 
O příjemná překvapení se pak postarali běžci Damián Vích a Adam Dvořáček. Všichni tito atleti skončili druzí. 
Estonský Tallinn byl dějiště mistrovství Evropy do 23 let i  evropského šampionátu juniorské kategorie. 
Třiadvacítky byly veleúspěšné. Oku českého fanouška jistě lahodila čtvrtka žen, kde si Lada Vondrová doběhla 
pro titul a Barbora Malíková brala stříbro. Následně pak obě vystoupaly na nejvyšší stupínek i se štafetou na 
4x400 metrů, kde je doplnily Nikoleta Jíchová, Barbora Veselá a Věra Holubářová. Další zlatý úspěch přidala 
tyčkařka Amálie Švábíková a o šokující zisk mistrovského titulu se postaral výškař Jan Štefela. 
Mistrovství Evropy juniorů v podstatě hned navazovalo a ani zde nepřišly české barvy medailově naprázdno. 
Eduard Kubelík si na dvoustovce dosprintoval pro stříbro v  novém juniorském národním rekordu 20.82. 
Stejný cenný kov vybojovala v chodeckém závodě na 10 000 metrů Eliška Martínková. Národní historické 
maximum překonala časem 44.94 také štafeta juniorek ve složení Eva Kubíčková, Tereza Lamačová, Barbora 
Šplechtnová a Lucie Mičunková. 
Kategorie do 20 let pak měla ještě jeden vrchol, a tím bylo mistrovství světa v Nairobi, kde byli naši reprezentanti 
ještě úspěšnější než v Tallinnu. Kladivář Jan Doležálek dvakrát vylepšil vlastní juniorský národní rekord na 77.83 
a zvítězil. Nové národní historické maximum 8169 bodů vyneslo zlato také desetibojaři Františku Doubkovi. Po 
stříbru z Evropy se radovala ze světového bronzu chodkyně Eliška Martínková. Zazářil i půlkař Jakub Davidík. 
I on hned dvakrát posunul hodnotu svého juniorského rekordu až na 1:46.07 a obsadil v nabitém závodě 
skvělé čtvrté místo. Ve výčtu národních rekordů této kategorie nesmíme zapomenout ani na štafetu dívek na 
4x100 metrů, která posunula svůj zápis z Tallinnu na 44.35 a byla pátá. Ustavující národní rekord 3:24.15 pak 
vytvořila smíšená štafeta na 4x400 metrů. 

TÉMA•
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Z JEDNÁNÍ KAS•

MORAVSKOSLEZSKÝ KAS, 16. SRPNA
bod Memorandum o spolupráci - Memorandum bylo doplněno o připomínky SG
a Olympu, předseda MSKAS naplánuje a domluví schůzku k podpisu zainteresovaných
stran v termínu v termínu od 13. 9. do 24. 9. 2021. * MMaS mladšího žactva se uskuteční dle plánu 18. 9. 
v Olomouci. * ČAS připravuje školení rozhodčích - 2.třída Pardubice – říjen 2021, 1.třída listopad Pardubice – 
termíny a podmínky budou upřesněny a vyvěšeny na stránkách ČAS. * S. Šuška představil návrh spolupráce 
se Slezským svazem atletiky v Polsku, potvrzen zájem z Polské strany. V nejbližší budoucnosti určit termín 
jednání, připravit obsah jednání – návrh společných seminářů, tréninků, společné závody, pokusit se o zisk 
dotace na příhraniční spolupráci, úzká spolupráce s KAAO. * M. Mařádek informoval o  rozhodnutí ČAS 
zpracovat a doplnit chybějící data v registru (telefony, e-maily atd.) od členů oddílů. Po kontrole správnosti 
dat vyplynulo, že pouze 26 spolků má data v pořádku ( počet členů těchto spolků jsou 2 až 4 členové). 
Úprava dat by měla proběhnout do konce září 2021. Výbor MSKAS s  tímto datem nesouhlasí a  bude 
iniciovat prodloužení termínu do konce října 2021. Prodloužení termínu úzce souvisí s náborem nových 
členů do oddílu v průběhu září. Předseda MSKAS žádá oddíly, aby nedostatky v databázi napravily

Absolutním vrcholem pak byly olympijské hry v Tokiu, které byly v mnoha ohledech specifické. Do Japonska 
odcestovalo 28 českých atletů a dva z nich si pověsili na krk medaili. V obou případech se jednalo o oštěpaře. 
Jakub Vadlejch si vyházel stříbro za 86.67 a Vítězslav Veselý si pověsil v 38 letech na krk olympijský bronz díky 
výkonu 85.44. O největší překvapení se postarala mílařka Kristiina Mäki, která dokázala jen sedm měsíců po 
porodu syna Kaapa postoupit do olympijského finále, a ještě k tomu zaběhnout nový národní rekord 4:01.23. 
Ve finále pak skončila třináctá.

KALENDÁRIUM•
Klvaňa Václav, Ing., *17. 9. 1951 Horní Nětčice; činovník, statistik. 1974-75 člen výboru oddílu VTJ Šumava 
Klatovy, 1976-78 člen výboru TJ Gottwaldov, od 1980 člen výboru Spartak Přerovské strojírny, později Lokomotiva 
Meochema Přerov, dnes SK Přerov, od 1990 předsedou oddílu. Od 1980 členem okresního svazu atletiky Přerov. 
Trenér od 1976, závodí ve vrzích mezi veterány. Přední světový odborník na desetiboj. Členem ATFS od 1987, od 
1980 vydává „Český desetiboj“ jako ročenku mužských vícebojů.
Koštovalová Naděžda, roz. Tomšová, Mgr., *10. 9. 1971 Tábor; sprinterka. Držitelka stříbrné medaile z HMS 1995 
ve štafetě 4x400 m. Začínala ve Spartaku Soběslav (1983-89, trenéři manž. Fialovi, od 1985 J. Schmied), poté PSK 
Olymp Praha (1990-97, trenér M. Zahořák). Účastnice MSJ 1988 (400 m 7.), MEJ 1989 (400 m smf., 4x100 m 6.), 
MS 1993 (400 m rozb., 4x400 m 7.), 1995 (4x400 m rozb.) a 1997 (4x400 m 5.), ME 1994 (400 m smf., 4x400 m 
5.), HME 1994 (400 m rozb.), 1996 (400 m 8.), HMS 1995 (400 m smf., 4x400 m 2.) a 1997 (4x400 m 4.), OH 1996 
(400 m mzb., 4x400 m 7.), univerziády 1995 (400 m 6.) a 1997 (400 m 4.). Mistryně ČR v hale 1988 (200 m), 1993 
(400 m) a 1995 (200 m), na dráze 1993 a 1994 (400 m), 1991, 1993 a 1997 (4x400 m). Čs. mistryně 1991 (400 m), 
1990 a 1991 (4x400 m). Reprezentovala v 16 mezist. utkáních (1989-97), z toho 7x v EP a 1x v EP do 22 let. Os. 
rekordy: 100 m 11,96 (1988), 200 m 24,03h (1995) a 24,18 (1997), 400 m 51,84 (1996), 400 m př. 60,07 (1992).
Macounová Libuše, *30. 9. 1946 Ústí nad Labem; sprinterka. Držitelka stříbrné medaile z EHH 1966 na 400 m 
a z EHH 1968 ve štafetě 1+2+3+4 kola, bronzové medaile z EHH 1966 ve štafetě 4x1 kolo. Závodila za Spartak Ústí 
nad Labem 1960-75, trenér V. Lukeš). Účastnice EHJ 1964 (600 m 4.), ME 1966 (400 m rozb.), EHH 1966 (400 m 
2., 4x1 kolo 3.), 1967 (400 m smf.), 1968 (400 m rozb., 1+2+3+4 kola (2.), 1969 (400 m rozb.), HME 1970 (400 m 
rozb.). Mistryně ČR 1970-71 a 1975 (400 m). Čs. mistryně 1967, 1970-71 (400 m), v hale 1970 (800 m) a 1971-73 
(300 m). Držitelka 8 rekordů: 1 na 400 m 55,76 (1973), 2 na 200 m př. 28,8 a 28,6 (1969), 5 ve štafetě 4x400 m 
3:45,7 (1969)-3:39,9 (1973). Reprezentovala ve 27 mezist. utkáních (1965-74), z toho 4x v EP. Os. rekordy: 100 m 
11,8 (1971), 200 m 24,4 (1971), 400 m 54,5 (1971), 800 m 2:11,3 (1974), 80 m př. 11,5 (1966), 400 m př. 60,7 
(1971).
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Moc Ladislav, *17. 9. 1931 Sobočice; chodec. Držitel 3 světových rekordů: 2 na 50 000 m 4:27:28,0 (Znojmo 
13. 11. 1955) a 4:21:07,0 (Praha 21. 6. 1956), na 30 mil 4:12:03,4 (Praha 21. 6. 1956). Začínal v Sokole Zenit Praha 
(1952-53), poté DA Jihlava (1954), PDA Znojmo (1955), ÚDA-Dukla Praha (1956-58, trenér A. Holoubek), Dukla 
Lipník n. B. (1959), Dukla Praha (1960-65, trenér J. Doležal). Účastník ME 1958 (7.) a  1962 (12.), OH 1960 (20 km 
8., 50 km 11.). Mistr republiky 1957 (20 km, 50 km), 1958 (20 km), 1959 (50 km), 1960 (20 km), 1961 (20 km, 
50 km), 1962-64 (50 km). Reprezentoval ve 4 mezist. utkáních (1957-65). Po ukončení závodní činnosti trenér 
chodců v Banské Bystrici. Autor knihy „Stoletá historie české chůze“ (1988).Os. rekordy: 10 000 m 44:43,6 (1962), 
20 km 1:32:34,4 (1963), 50 km 4:12:18,2 (1957).
Slováková Marie, provd Kovářová, *10. 9. 1946 Zlín; oštěpařka. Začínala v TJ Gottwaldov (1961-70, trenér 
K. Klečka), poté Sparta ČKD Praha (1971-73). Účastnice EHJ 1964 (6.). Mistryně republiky 1968 a  1970. 
Reprezentovala v 5 mezist. utkáních (1967-70). Os. rekord: oštěp 49,54 (1970).
Škabrahová Sylva, *6. 9. 1991 Kyjov; běžkyně. Začínala v AK Hodonín (2003-11, trenér A. Slezák), poté AK 
Olymp Brno (od 2012). Účastnice MS 17 2007 (800 m smf.), MEJ 2009 (800 m rozb.). Mistryně ČR 2012 na 800 m 
a ve štafetě 4x400 m. Reprezentovala v 6 mezist. utkáních (2005-12). Os. rekordy: 400 m 54,75 (2012), 800 m 
2:05,80 (2009), 1500 m 4:37,67 (2010).
Šlégr Jaromír, *19. 9. 1941 Pardubice; běžec. Začínal v  Dynamu Pardubice (1957-59, trenéři R. Boček 
a A. Křivka), poté RH Praha (1960-65), RH Pardubice (1966-67). Účastník OH 1960 (800 m rozb., 4x400 m rozb.), 
ME 1962 (800 m rozb., 4x400 m rozb.). Mistr republiky 1961 a 1962 (4x400 m). Reprezentoval v 8 mezist. utkáních 
(1960-63). Os. rekordy: 400 m 47,6 (1962), 800 m 1:49,0 (1962).
Zvoníček Martin, *21. 9. 1951 Praha; běžec. Začínal v Aritmě Vokovice (1966, trenér V. Sábl), poté Dukla Praha 
(1967-68), SK Slavia Praha (1969-74, od 1973 J. Horčic), Dukla Praha (1975-76, trenér J. Liška), Slavia IPS Praha 
(1977-81, trenéři J. Nezbeda, od 1979 S. Štrobl), Meteor České Budějovice (1984), Slavia IPS Praha (1985), Škoda 
České Budějovice (1986-93). Účastník MEJ 1970 (2000 m př. 5.), HME 1975 (3000 m 11.). Mistr ČR 1973 (kros), 
1975 (10 000 m), 1975 a 1977 (3000 m v hale). Čs. mistr v hale 1971 (3000 m), 1974 (1500 a 3000 m), 1975 
(3000 m), 1972 (silniční běh Běchovice). Reprezentoval v 1 mezist. utkání (1972). Trenér od 1980 ve Škoda-Sokol 
České Budějovice, předseda oddílu 1984-94, sekr. jihočeského obl. svazu 1990-94, trenér SŠ České Budějovice  
1984-94. Významní svěřenci: M. Kutišová, J. Bláha, M. Suchý. Manželka Drahomíra Fuxová-viz heslo. Os. rekordy: 
1500 m 3:47,6 (1974), 5000 m 13:59,6 (1976), 10 000 m 29:21,0 (1977), 3000 m př. 8:45,2 (1976), maraton 
2:24:16 (1987).

NEKROLOGY

V sobotu 14. srpna 2021 zemřela ve věku nedožitých 80 let paní Mgr. Vlasta Zlatníková. Pokud jí 
to zdravotní stav dovoloval, byla aktivní atletickou veteránkou a  především rozhodčím atletiky v  AO 
TJ LIAZ Jablonec nad Nisou. V  průběhu své funkcionářské kariéry se vypracovala až do pozice 
ústředního rozhodčího a krajské instruktorky atletických rozhodčích. Dlouhá léta byla rovněž členkou 
výboru jabloneckého atletického oddílu. Pracovala také v komisi rozhodčích LKAS a oddílové komisi 
rozhodčích. Největším přínosem pro jabloneckou atletiku byla její činnost zejména v  šedesátých až 
osmdesátých letech. V  té době pracovala i  jako dobrovolná trenérka běhů. Byla milou a přátelskou 
kamarádkou všech, kteří na Stadionu Střelnice i v jablonecké Atletické hale působili jako činovníci.
Dne 9. srpna zemřel při tragické události teprve devatenáctiletý běžec Antonín Staněk. Měl radost 
z každého běžeckého úseku, miloval atletické závody a jejich atmosféru. S atletikou se měl nesmírně rád 
a jeho finálová umístění na MČR juniorů na dráze i v krosu naznačovala jeho budoucí běžecký potenciál. 
Skvělý kluk, kamarád, parťák, student, atlet s velkým „A“ – Tonda Staněk zahynul v pondělí při dopravní 
nehodě. Bude nám moc chybět.
Dne 30. července zemřel v nedožitých 85 letech Pavel Frček. Ing. Pavel Frček se narodil 13. září 1936 
v Brně. Byl nejen atletický činovník, ale vídali jsme ho často jako rozhodčího. Působil v oddílech Slavia VŠ 
Praha (od 1954), Dukla Karlovy Vary (od 1959), Slovan Roztoky (od 1963), nejdéle pak od roku od 1984 
v TJ Liga 100 Praha, které také předsedal. V 70. letech krátce pracoval ve svazové komisi rozhodčích, 
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v  tomto tisíciletí byl také členem PAS. Významnou stopu zanechal běžecké scéně. Byl dlouholetým 
statistikem Velké Kunratické, působil v začátcích organizace pražského mezinárodního maratonu. V Lize 
100 Praha se podílel na pořádání tradičních závodů jako Silvestrovský běh Jardy Štercla či Veteránské 
pětky na dráze. V neposlední řadě pak více než dvě desetiletí bděl nad jazykovou správností časopisu 
Atletika, včetně aktuálně vydaného předolympijského čísla.
Dne 24. července 2021 zemřel v Opavě ve věku 88 let Čestmír Duda. Ing. Čestmír Duda se narodil 
15. května 1933 v  Opavě, kde v  místním Slezanu začínal jako závodník. Jeho jméno je však od 
šedesátých let spojeno se západním koutem republiky. Byl zakladatelem atletického oddílu Lokomotiva 
Bílina a  následně Atletického klubu Bílina, jemuž řadu let předsedal. Soustředil kolem sebe další 
atletické nadšence, Ilonu a Miroslava Machovy, Václava Janoucha, ke kterým se pak připojili další. Jeho 
trenérskýma rukama prošla řada atletů, syn Martin byl pětinásobným mistrem ČR ve sprintech, Eliška 
Stránská šampionkou ve výšce. Čestmír Duda vedl výstavbu bílinského stadionu, byl u zrodu sportovních 
tříd na ZDŠ Teplické předměstí i u vzniku Tréninkového střediska mládeže. Bílinská atletika patřila pod 
jeho vedením k nejlepším v kraji. Jeho zásluhou byla v  roce 1997 provedena rekonstrukce stadionu 
s  položením umělého povrchu. V  letech 1993-2000 byl starostou města. Působil také v  krajských 
a  celostátních atletických orgánech. Byl krajským předsedou, členem dozorčí rady ČAS. krajského 
výboru atletiky Ústeckého kraje a členem dozorčí rady Českého atletického svazu. V roce 2003 se vrátil 
do rodné Opavy, kde se zapojil do sportovního atletického dění jako starosta TJ Sokol Opava.
V sobotu 10. července zemřel ve věku 92 let Jan Liška. Jan Liška se narodil 3. listopadu 1928 v Tlučné. 
V roce 1957 absolvoval jako jeden z prvních studentů FTVS a zamířil na učiliště protivzdušné obrany přes 
Olomouc do Košic, kde zahájil svou trenérskou kariéru. Tady objevil pozdějšího stříbrného medailistu 
z  olympiády v  Tokiu 1964 Josefa Odložila. Po odchodu Odložila do Prahy začal připravovat Jozefa 
Plachého. Mezi dalšími svěřenci vyčníval například halový mistr Evropy z  roku 1984 Luboš Tesáček. 
V 80. letech minulého století působil i jako šéftrenér atletů pražské Dukly.V metodice tréninku středních 
a dlouhých tratí patřil mezi naše největší odborníky. Podílel se na publikaci o tréninku běhů s názvem 
Běhy na střední a dlouhé tratě.
V neděli 4. července 2021 atletickou rodinu navždy opustil sportovec, trenér a funkcionář Ing. Oldřich 
Voňka. Oldřich Voňka se narodil 9. dubna 1940 v Jaroměři. Jako závodník se atletice věnoval v letech 
1964–1970 a  od roku 1971 pracoval v  atletickém oddíle jako trenér. V  průběhu sportovní činnosti 
získal kvalifikaci pro rozhodčí a od roku 1982 byl ústředním rozhodčím atletiky. V  roce 1987 se stal 
předsedou atletického oddílu pod TJ Dvůr Králové nad Labem. Pravidelně působil na závodech v našem 
kraji i mimo něj. V letech 2001 - 2007 řídil krajské soutěže žactva. Přes padesát let se věnoval velkou 
část svého volného času sportovní přípravě mládeže, organizačně zajišťoval atletické závody pro 
místní školy, členy atletického oddílu a tradiční Běh Safari. Byl vůdčí osobností, která se zde zasloužila 
o vybudování atletické dráhy s umělým povrchem. Stál u obnovení letního atletického mítinku včetně 
memoriálu J. Štěpána v hodu diskem. Za dobu svého působení v atletice se stal výraznou osobností ve 
Východočeském atletickém svazu a následně Královéhradeckém krajském atletickém svazu. Za svou 
dlouhodobou činnost mu byla v roce 2012 udělena Cena města Dvůr Králové nad Labem. Za více jak 
50 let činnosti zanechal, v atletice nesmazatelnou stopu. Jeho osoba bude navždy spjata s atletikou ve 
Dvoře Králové i celém Královéhradeckém kraji.
Dne 14. června 2021 se s  námi rozloučil a  odešel do atletického nebe Zdeněk Odehnal. Rodák 
z Vyškova, narozen 3. února 1935, trenér, který se vepsal do povědomí široké atletické veřejnosti, ale 
i do srdcí mnoha svých svěřenců a kamarádů. Bývalý dálkař a trojskokan započal svou trenérskou dráhu 
v  roce 1960 v  pouhých 25 letech. Prošel životy několika generací atletů, převážně ve skokanských 
sektorech. Vychoval či významně ovlivnil řadu reprezentantů, včetně účastníků a medailistů z OH, MS 
a ME. K nejznámějším patří Šárka Kašpárková (mistryně světa, bronz OH, celkem 10 medailí z vrcholných 
akcí trojskok/výška), Lubomír Nádeníček (mistr Evropy, OH 7. místo 110 m př.), Vladimír Malý (mistr 
Evropy, bronz ME a HME výška), Jaroslav Alexa (2x účast OH výška), Šárka Nováková-Makówková 
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(9. MS, 6. univerziáda, 1x OH výška), Ludmila Jimramovská (2x ME 100 m a dálka, 7. HME dálka), Vanda 
Nováková (8. MEJ pětiboj), Miroslava Kulišová (10. MEJ dálka), Vladimír Klekner (10. MEJ výška), Jana 
Veverková-Šmerdová (NR na 200 m a dalších 8 ve štafetách, 26x MU sprinty), Jaruška Životská (2x MU 
výška/víceboj), Karel Švestka (2x MU výška), Vlasta Ficová-Čapková (1x MU oštěp), Miron Mutyaba 
(1x MU trojskok) a dále pak Stanislav Joukal či Ctibor Nezdařil (později úspěšní trenéři), Svou trenérskou 
inteligenci, cit pro talenty i  techniku projevil například tím, že přesměroval Šárkovou Kašpárkovou ze 
skvělé výškařky na ještě lepší trojskokanku. Za neméně důležitý, až zásadni rys jeho práce patříla i jeho 
schopnost pečovat o komplexní rozvoj osobnostní stránky svěřenců a sdělovat jim jak dále vést život po 
životě aktivního sportovce. Za tuto lidskou laskavost mu patří zásadní poděkování.
V pátek 28. května zemřel v Rumburku v nedožitých 84 letech Antonín Koutný. Pan Koutný se věnoval 
chůzi a také skoku o tyči. V mládí závodil za Litvínov, následně za Děčín a AC Rumburk. Svůj trenérský 
a veteránský život pak strávil právě v Rumburku.

Čest jejich památce

POZVÁNKA NA DOMÁCÍ AKCE

5. 9. MČR družstev ................................................................................................... Břeclav
7. 9. VC Tábora............................................................................................................Tábor
14.9. Memoriál Ludvíka Daňka .................................................................................... Turnov
18.-19.9. MČR žactva .......................................................................................... Mladá Boleslav
19.9. MČR v běhu do vrchu ........................................................................... Česká Třebová
25.9. Mezistátní utkání žactva ....................................................................................Znojmo
25.9. MČR družstev juniorů a juniorek ...............................................................Praha – Eden
26.9. MČR družstev dorostenců a dorostenek ...............................................................Kolín
26.9. 125. Běchovice – MČR v silničním běhu ..........................................Praha - Běchovice
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• dodávky veškerého atletického náčiní a nářadí
• dodávky disků od firmy Denfi Sport ApS

• kompletní vybavení hřišť a stadionů
• poradenské služby

RANCK, s. r. o.
Opatovická 17, 110 00  Praha 1, ČR

e-mail: skala@ranck.cz
mobil: +420 602 374 251
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